

Table A9 : Number of Deaths and Potential Years of Life Lost at Age 75 by Ten Leading Causes of Death by Sex by Age Group 2009
(Ranking according to year 2009's number of deaths)

表A9：二零零九年按十大死因、性別及年齡組別劃分的死亡人數及以75歲為分界的潛在壽命損失年數
 (根據二零零九年的死亡人數作排序)

Rank 排名	Detailed List No. ICD 10th Revision 《疾病和有關健康問題的國際統計分類》第十次修訂本的詳細序號	Disease Group 疾病類別	Sex 性別	Number of Deaths by Age Group 各年齡組別的死亡人數								Potential Years of Life Lost at age 75 ‡ 以75歲為分界的潛在壽命 損失年數 ‡
				All Ages 所有年齡	0	1-4	5-14	15-44	45-64	65 & Above 65及以上	Unknown 年齡不詳	
1	C00-C97	Malignant neoplasms 惡性腫瘤	M 男	7 682	1	1	4	256	2 244	5 175	1	62 414
			F 女	5 157	0	4	3	291	1 425	3 434	0	44 347
			T 合計	12 839	1	5	7	547	3 669	8 609	1	106 761
2	I00-I09, I11, I13, I20-I51	Diseases of heart 心臟病	M 男	3 344	3	3	1	103	678	2 556	0	20 406
			F 女	3 070	1	1	3	34	166	2 865	0	6 149
			T 合計	6 414	4	4	4	137	844	5 421	0	26 555
3	J12-J18	Pneumonia 肺炎	M 男	2 876	3	1	1	20	174	2 677	0	6 021
			F 女	2 436	0	0	0	17	57	2 362	0	2 285
			T 合計	5 312	3	1	1	37	231	5 039	0	8 306
4	I60-I69	Cerebrovascular diseases 腦血管病	M 男	1 764	2	2	1	38	284	1 437	0	8 646
			F 女	1 679	0	0	1	21	132	1 525	0	4 210
			T 合計	3 443	2	2	2	59	416	2 962	0	12 856
5	V01-Y89	External causes of morbidity and mortality * 疾病和死亡的外因 *	M 男	1 189	4	5	4	400	373	397	6	27 063
			F 女	749	0	5	10	215	182	334	3	14 549
			T 合計	1 938	4	10	14	615	555	731	9	41 612
6	J40-J47	Chronic lower respiratory diseases † 慢性下呼吸道疾病 †	M 男	1 372	0	0	1	9	80	1 281	1	3 099
			F 女	540	0	0	0	3	25	512	0	811
			T 合計	1 912	0	0	1	12	105	1 793	1	3 910
7	N00-N07, N17-N19, N25-N27	Nephritis, nephrotic syndrome and nephrosis 腎炎，腎變病綜合症和腎變病	M 男	717	1	0	0	8	99	609	0	2 974
			F 女	731	0	1	0	8	39	683	0	1 575
			T 合計	1 448	1	1	0	16	138	1 292	0	4 549
8	A40-A41	Septicaemia 敗血病	M 男	367	4	2	2	8	53	298	0	2 268
			F 女	369	2	2	2	3	24	336	0	1 215
			T 合計	736	6	4	4	11	77	634	0	3 483
9	F01-F03	Dementia 癡呆	M 男	257	0	0	0	0	2	255	0	117
			F 女	381	0	0	0	0	0	381	0	29
			T 合計	638	0	0	0	0	2	636	0	146

Table A9 : Number of Deaths and Potential Years of Life Lost at Age 75 by Ten Leading Causes of Death by Sex by Age Group 2009 (Cont'd)
(Ranking according to year 2009's number of deaths)

表A9：二零零九年按十大死因、性別及年齡組別劃分的死亡人數及以75歲為分界的潛在壽命損失年數（續）
 （根據二零零九年的死亡人數作排序）

Rank 排名	Detailed List No. ICD 10th Revision 《疾病和有關健康問題的國際統計分類》第十次修訂本的詳細序號	Disease Group 疾病類別	Sex 性別	Number of Deaths by Age Group 各年齡組別的死亡人數								Potential Years of Life Lost at age 75 † 以75歲為分界的潛在壽命 損失年數 ‡
				All Ages 所有年齡	0	1-4	5-14	15-44	45-64	65 & Above 65及以上	Unknown 年齡不詳	
10	E10-E14	Diabetes mellitus 糖尿病	M 男	214	0	0	0	4	48	162	0	1 349
			F 女	278	0	0	0	1	24	253	0	678
			T 合計	492	0	0	0	5	72	415	0	2 027
	Residues of all cause 所有原因的 餘下情況	All other causes 所有其他原因	M 男	3 077	60	7	11	150	603	2 238	8	26 043
			F 女	2 793	56	9	10	94	218	2 401	5	14 836
			X 不詳	5	0	0	0	0	0	0	5	0
			T 合計	5 875	116	16	21	244	821	4 639	18	40 879
		All causes 所有原因	M 男	22 859	78	21	25	996	4 638	17 085	16	160 400
			F 女	18 183	59	22	29	687	2 292	15 086	8	90 684
			X 不詳	5	0	0	0	0	0	0	5	0
			T 合計	41 047	137	43	54	1 683	6 930	32 171	29	251 084

Notes: Classification of diseases and causes of death is based on the International Statistical Classification of Diseases and Related Health Problems (ICD) 10th Revision from 2001 onwards. The disease groups for the purpose of ranking causes of death have also been redefined based on the ICD 10th Revision, and new disease groups have been added. Figures from 2001 onwards may not be comparable with figures for previous years which were compiled based on the ICD 9th Revision.

註：由二零零一年起，疾病及死因分類乃根據《疾病和有關健康問題的國際統計分類》(ICD) 第十次修訂本。死因排次的疾病組別亦根據ICD 第十次修訂本作出重組，並加入新的疾病組別。二零零一年及以後的數字未必可與以往年份根據ICD 第九次修訂本所編製的數字互相比較。

Chinese terms of disease groups are based on those compiled by WHO Collaborating Center for the Classification of Diseases, Beijing as the benchmark.

疾病類別的中文名稱是以北京世界衛生組織疾病分類合作中心所編譯的疾病名稱作為基準。

* According to the ICD 10th Revision, when the morbid condition is classifiable under Chapter XIX as “injury, poisoning and certain other consequences of external causes”, the codes under Chapter XX for “external causes of morbidity and mortality” should be used as the primary cause of death. The detailed breakdown for the external causes is given in Table A11.

* 根據(ICD) 第十次修訂本，死亡個案的死因若屬於第十九章「損傷、中毒和外因的某些其他後果」，則應以第二十章「疾病和死亡的外因」作分類。外因的詳情分類數字載於表A11。

† Chronic lower respiratory diseases has been included as a disease group for the purpose of ranking the causes of death since 2001.

† 慢性下呼吸道疾病於二零零一年起加入為死因排次的疾病組別。

X indicates unknown sex.

X 表示性別不詳。